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Møde i arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg d. 12. dec., 2023, kl. 15-16.30. Beboerhuset 

 

Deltagere: 

Lis Schertiger-Nielsen, Poul Brorson, Britta Krogh-Lund, Gert Vincent, Elsa Lauritzen, Tine Utzon, Gini 

Mcgrail, Hildur Jóhannesdóttir (ref. Mette Rathsach, sekretariatet) 

 

Dagsorden 

 

1. Valg af mødeleder 

2. Valg af referent 

3. Christianshavnerdagen 2024 – vil arbejdsgruppen byde ind? 

4. Status på borgerpanelundersøgelsen – se evt. her, hvis I ikke er medlem af borgerpanelet: Sundhed 

og trivsel | Christianshavns Lokaludvalg (kk.dk) 

5. Aktivitetscenter for ældre i Prinsessegade 15. 

a. Referat af behandlingen på Lokaludvalgsmødet. 

b. Referat af Aktive ældres møder med Yildiz Akdogan og Helle Jønch, der har henvendt sig til 

gruppen. 

6. Flere aktører til listen over SoSu-aktører på Christianshavn? (se evt. skema)  

7. Netværk om sociale forhold på tværs af lokaludvalgssekretariaterne (videndeling – se evt. 

vedhæftede oplæg)  

8. Eventuelt: Lis Schertiger-Nielsen – musik og samspil  

9. Næste møde 

 

------------------ 

 

1. Valg af mødeleder: Poul Brorson 

2. Valg af referent: Mette Rathsach (sekretariatet) 

 

3. Christianshavnerdagen 2024 – vil arbejdsgruppen byde ind? 

Arbejdsgruppen vil gerne samarbejde med INFO/eventgruppen om Christianshavnerdagen. Ideer: Man 

kunne samarbejde med miljøgruppen og lave en bod i forlængelse af Miljøpunkt. Øvrige foreninger og 

organisationer man kan samarbejde med og invitere: Ældresagen, Falck diabetes og blodtryk, thai chi, 

Hjerteforeninger (vandreruter). Formålet kan også være at spørge, hvad christianshavnerne gerne vil have i 

et eventuelt aktivitetscenter i Prinsessegade. Sunde krydderurter. 

 

Beslutning:  

• Sekretariatet spørger Amager Øst Lokaludvalgs sekretariat om foreningsoversigt vedr. Amager Øst 

Lokaludvalgs sundhedsdag.  

• Arbejdsgruppen vil lave et oplæg til INFO/eventgruppen om medvirken på Christianshavnerdagen.  

• På næste arbejdsgruppemøde medbringer sekretariatet en projektskabelon, som kan bruges til at 

udarbejde et oplæg eller lign.   

 

4. Status på borgerpanelundersøgelsen 

Undersøgelsen er sat i gang. Den løber indtil den 18. december.  

 

Beslutning: 

Der samles op på undersøgelsen i arbejdsgruppemøde i januar med henblik på en indstilling til 

lokaludvalget.   

 

https://christianshavnslokaludvalg.kk.dk/sundhed-og-trivsel
https://christianshavnslokaludvalg.kk.dk/sundhed-og-trivsel
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5. Aktivitetscenter for ældre i Prinsessegade 15. 

Behandlingen af støtteerklæringen på lokaludvalgsmødet blev kort drøftet. Der blev givet et kort referat af 

Aktive Ældres møder med Yildiz Akdogan og Helle Jønch, der har henvendt sig til gruppen. 

 

Der er et medlemsforslag på dagsordenen for Sundheds- og Omsorgsudvalgets møde den 14. december om   

aktivitetscentret. Det er glædeligt men det er noget lidt andet end det forslag, som Aktive Ældre har sendt 

ind til politikerne. Holdningen er, at aktivitetscentret skal drives af kommunen og ikke af frivillige.  

 

Aktive Ældre vil gerne have at forvaltningen regner på, hvad en ombygning af Prinsessegade 15 vil koste, 

samt hvad driften vil koste. Der bliver desuden arbejdet med at opdyrke relationer til politikere i 

Borgerrepræsentationen, for at få flere til at løfte sagen.  

 

Beslutning: 

Der skal tages beslutning i lokaludvalget om hvilke ønsker til budgettet for 2025, lokaludvalget vil sende til 

Borgerrepræsentationen. Arbejdsgruppen må afvente lokaludvalgets behandling heraf, inden der foretages 

yderligere, ligesom den også afventer Sundheds- og Omsorgsudvalgets behandling af medlemsforslaget den 

14. december.  

 

6. Flere aktører til listen over SoSu-aktører på Christianshavn 

Til næste arbejdsgruppemøde må gruppen gerne udfylde skemaet yderligere. Altså en lille hjemmeopgave.  

 

7. Netværk om sociale forhold på tværs af lokaludvalgssekretariaterne  

Mette Rathsach oplyste, at der er et netværk på tværs af lokaludvalgssekretariaterne. Hun vil deltage på 

disse møder, men har dog ikke haft mulighed for at deltage endnu. Arbejdsgruppen vil gerne vide, hvordan 

man arbejder med området i de andre lokaludvalg. Det vil være en spændende at få et overblik over, hvad 

der arbejdes med.  

 

Beslutning: 

Mette Rathsach forhører sig hos de andre lokaludvalgssekretariater ved lejlighed og vender tilbage.  

 

8. Eventuelt 

Lis Schertiger-Nielsen fortalte om projektindsatsen ”Musik for Alle”, som lokaludvalgets arbejdsgruppe 

Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har holdt møde med. Måske kunne man lave et lignende initiativ for 

ældre – fx i et eventuelt kommende aktivitetscenter.  

 

9. Næste møder 

Den. 17. januar og den 14. februar, begge gange kl. 15-17 i Christianshavns Beboerhus.  

 

 

 

 

 


